
Rapport från Kyrkostyrelsens sammanträde 4-5 februari 2023 
Kyrkostyrelsen sammanträde på Ekumeniska centret i Alvik, sammanträdet hölls delvis 
gemensamt med Equmenias styrelse. 
Protokollen kommer från och med första sammanträdet 2023 vara något mer utförliga men 
som ordförande fortsätter jag att ge en rapport från styrelsens sammanträden. 
 
Kyrkokonferens och ”idé- och visionskonferens” 
Kyrkostyrelsen har under en längre tid tagit upp frågan om kyrkokonferensen, både     
upplägg, tidpunkt och deltagande. Samtal har förts om att hålla kyrkokonferens vartannat år 
och vartannat år en” idé- och visionskonferens” (arbetsnamn) med möjlighet till ett bredare 
deltagande. 
Vid sammanträdet fanns ett konkret förslag att diskutera, delar av samtalet fördes 
gemensamt med Equmenia. Några frågor återstår att bereda vidare, det gäller längd, 
tidpunkt, ordination av diakoner och pastorer samt revideringar av stadgarna. 
Styrelsen bejakade inriktningen och kommer efter fortsatt beredning att återkomma till 
frågan under våren. 
 
Regionerna 
Efter föregående styrelsemöte gavs information till alla församlingar om beslutet att se över 
den regionala organisationen. Vid det här styrelsemötet fördes ett samtal med Equmenia, 
samspelet mellan Equmenias och Equmeniakyrkans regionala organisering är viktig. 
Styrelserna tog del av information om översynens innehåll, organisering och arbetsgrupp. 
Syftet med arbetet är att skapa en organisering som bidrar med tydligt värde till 
församlingar, förtroendevalda och medarbetare, och som på bästa sätt bidrar till att 
Equmeniakyrkan rör sig framåt. Det är även ett teologiskt arbete och ska spegla 
Equmeniakyrkans kyrkosyn 
 
 
Tillsammans med Equmenia 
Styrelserna samtalade om relationen och samverkan mellan ungdomsförbund och kyrka, 
både nationellt och lokalt. Det finns ett pågående fördjupningsarbete kring frågan där både 
ideologiska och mer konkreta frågor som ansvarsfördelning ryms. Arbetet fortsätter och 
frågan återkommer. Under 2022 formaliserades samverkan genom regelbundna 
presidiemöten och ledningsmöten. 
 
Internationell strategi 
En översyn av det internationella arbetet har pågått sedan 2017 och beslut om riktning togs 
av kyrkokonferensen 2021. Den internationella enheten har sedan dess arbetat vidare med 
frågorna och presenterade nu förslag till strategi - Mission 2030.  
Utifrån ett mer omfattande bakgrundsdokument beslöt kyrkostyrelsen att fastställa följande: 
 

Equmeniakyrkans strategi för internationell mission i världen och i Sverige 
 
Evangelium åt alla 

• Fokus på onådda grupper med evangelium 

• Bistå systerkyrkor i kapacitetsutveckling 

• Stödja pastors-och ledarutbildningar i systerkyrkor 



Ett värdigt liv åt alla 

• Stärka systerkyrkors verksamhet för att förbättra särskilt utsatta människors 
levnadsvillkor – 

• Främja och stå upp för mänskliga rättigheter, med särskilt fokus på religions-och 
övertygelsefrihet, och på urfolks och minoriteters rättigheter. 

En hållbar värld åt alla 

• Utveckla dialogen kring miljöomställning med systerkyrkor- 

• Stödja miljö/klimatprojekt som systerkyrkorna bedriver och är involverade i 
 
 
Församlingarnas engagemang 

• Ökakunskap om Equmeniakyrkans internationella mission i församlingar och bland 
medarbetarna. 

• Stärka möjligheter för varje församling att engagera sig i Equmeniakyrkans 
internationella mission  

• Ta emot missionärer från andra länder 
Den yngre generationen 

• Söka vägar att än mer engagera en yngre generation i Equmeniakyrkans 
internationella mission 

• Verkaför goda utbildnings-och fortbildningsvägar när det gäller internationell mission 
Påverkansarbete  

• Ökat engagemang i påverkansarbete rörande religions-och åsiktsfrihet samt 
minoriteters och urfolks rättigheter 

• Påverkansarbete för klimat och hållbarhet  
 
 
Nationella enheten 
Pär Alfredsson, chef för internationella enheten medverkade med en rapport, främst från 
arbetet med församlingsgrundande arbete, församlingsutveckling och växtpoler, områden av 
som haft en hög prioritet sedan kyrkan bildades. 
Idag pågår ett 30-tal församlingsgrundande arbeten, en dryg handfull har hittills resulterat i 
egna församlingsbildningar. 
 
Styrelsen framförde sitt varma tack till Pär som avslutar sin tjänst i slutet av mars för att bli 
pastor och församlingsföreståndare i Equmeniakyrkan, Sävedalen. 
 
Kyrkoledarnas rapport 
Kyrkostyrelsen tog emot kyrkoledarnas innehållsrika rapport. Utifrån rapporten lyftes bland 
annat frågor om kyrkans kommunikationsstrategi, frågan kommer att ges ett större utrymme 
vid sammanträdet i juni. Samtal fördes också om intentionen om ett fördjupat avtal med 
Svenska kyrkan inom ramen för den samtalsdelegation som finns mellan de två kyrkorna. 
 
I begynnande fastetider ber vi, Livets Gud – lev i oss! 
Varma hälsningar 
 
Kerstin Enlund 
Kyrkostyrelsens ordförande 


